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З А П И С Н И К 
сa 9. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 19. јула 2007. године 
  
            Сједница је почела у 13 часова. 

Сједници је предсједавала Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије. 
Сједници су присуствовали: Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 

Суљкановић, Шемсудин Мехмедовић, Славко Јовичић, Салко Соколовић, Јозо 
Крижановић и Хаџи Јован Митровић, чланови Комисије.  

Оправдано је одсуствовао Екрем Ајановић. 
 Сједници су присуствовали: Слободан Пухалац, министар спољне трговине 

и економских односа БиХ, Сабрија Шерифовић, Душан Нешковић, помоћници 
министра спољне трговине и економских односа БиХ, Самра Сулејмановић, 
стручни сарадник у Министарству спољне трговине и економских осноса БиХ, 
Осман Топчагић, директор Дирекције за европске интеграције БиХ, Саво Марјанац, 
директор Сектора привреде у Спољнотрговинској комори БиХ, Наташа Шакота, 
асистент у Програму јачања законодавне власти у ОЕБС-у, и Емира Чешљар, 
секретар Комисије.  

 
  На сједници Комисије предложен је и једногласно  усвојен сљедећи 

 
Д Н Е В Н И   Р Е Д 

 
1.   Разматрање Предлога закона  о пољоприведи, исхрани и руралном  
      развоју Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ,  ради  
      достављања мишљења  Представничком дому, у  складу са чланом 104.  
      Пословника Представничког дома,  
2.    Разматрање Предлога закона  о вину , ракији и другим производима од  
       грожђа и вина,  предлагач: Савјет министара БиХ,  ради достављања  
       мишљења  Представничком дому, у  складу са чланом 104.  Пословника  
       Представничког  дома, 
3. Поновно разматрање Споразума о измјени  и приступању 
       Централноевропском  споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА 2006):  
           а )  достављање мишљења  Комисије Представничком дому, 
           б)  разматрање Предлога закона о примјени Споразума 
                ЦЕФТА, предлагач: Радна група за пољопривреду; 

            4.   Текућа питања. 
       

 
 



Ад. – 1. 
              Разматрање Предлога закона  о пољоприведи, исхрани и 
              руралном развоју Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет 
              министара БиХ,  ради достављања мишљења  Представничком 
              дому, у  складу са чланом 104.  Пословника Представничког 
              дома 

 
Душан Нешковић је, у уводним  ријечима, рекао је да се текст Закона који у себи 
садржи област исхране, односно прехрамбену индустрију и прераду 
пољопривредних производа почео радити 2005. године. Истакао је да агрономи  
овај закон зову уставом у области пољопривреде. 
 
У расправи су учествовали:Јерко Иванковић Лијановић, Славко Јовичић, Јозо 
Крижановић. Шемсудин Мехмедовић, Сњежана Рајилић и Мехмед Суљкановић. 
 
Јерко Иванковић Лијановић рекао је да се на састанку Радне групе за 
пољопривреду, одржаном 17. јула 2007. године, разговарало  о садржају Закона и 
констатовано је да је потребно побољшати  текст подношењем амандмана  и 
одржавањем јавне расправе. 
Такође је констатовано  да је текст Закона усаглашен и код ресорних ентитетских 
министарстава. 
Јозо Крижановић предложио је да се ова тачка дневног реда изостави на 
наредној  сједнице Представничког дома док се не одржи јавна расправа . 
Шемсудин Мехмедовић  истакао је да је, консултујући се са неким стручњацима 
из ове области, стекао дојам да је ово више еколошки закон, у смислу 
преписивања законских рјешења из развијених земаља које имају развијену 
пољопривреду и путем законских рјешења желе еколошки заштитити своју земљу. 
Сматра да у  јавној расправи могу бити изнесене квалитетније примједбе и 
предлози рјешења. 
Сњежана Рајилић поставила је питање  представницима МСТЕО зашто у  Закону 
није обухваћен сегмент инспекцијског и управног надзора. 
Душан Нешковић одговорио је да су у Закон уграђене све сугестије из PRCP-а, и 
да се ишло од функционалног сектора пољопривреде у БиХ. Ово је кровни закон 
који може послужити као основ за доношење неких других закона.На основу других 
закона могу се регулисати све појединачне области, а инспекцијски надзор 
регулише се законом из те области. 
Мехмед Суљакновић рекао је да јавну расправу треба одржати након првог 
читања Закона, тј. након разматрања Закона у Представничком дому. 
Емира Чешљар, секретар Комисије, прочитала је одредбе члана 104. Пословника 
Представничког дома, по којима је Комисија дужна да достави мишљење 
предсједавајућем Дома о принципима закона, а у другој фази, на основу члана 114. 
Пословника Представничког дома, да затражи отварање јавне расправе прије 
ступања у поступак по члану 110. Пословника, тзв. амандманске фазе. 
 
Комисија је са седам гласова „за“ и једним гласом „уздражан“ прихватила 
принципе Закона о пољоприведи, исхрани и руралном развоју Босне и 
Херцеговине, те ће на основу члана 104. Пословника Представничког дома 
доставити мишљење предсједавајућем Представничког дома. 
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Ад. - 2.  
            Разматрање Предлога закона  о вину , ракији и другим 
             производима од грожђа и вина,  предлагач: Савјет министара 
             БиХ,  ради достављања мишљења  Представничком дому, у  
             складу са чланом 104.  Пословника Представничког  дома 
 

Душан Нешковић рекао је да Закон типичан примјер начина на који се регулише 
област производње грожђа и вина, начина на  који треба да се успоставе  
јединствена правила у производњи, промету, поступцима битним за производњу и 
поријекло вина, те поступцима формирања виноградарског катастра приликом 
издавања дозвола за пуштање у промет вина. Закон уједно регулише начин 
контроле вина и грожђа и производа од вина и грожђа који долазе у нашу земљу, 
што значи увоз и извоз. У овом закону  садржане су одредбе инспекцијског надзора 
и казнене одредбе које се директно односе на материју коју Закон регулише. 
Шемсудин Мехмедовић сматра да је требало урадити и Закон о дувану, чије 
доношење је иницирано прије овог закона,  на што је представнимк МСТЕО 
одговорио да је  Сектор за пољопривреду прије мјесец дана почео радити текст 
Закона о дувану. 
 
Комисија је са седам гласова „за“ и једним гласом „уздражан“ прихватила 
принципе Закона о вину , ракији и другим производима од  грожђа и вина, те 
ће на основу члана 104. Пословника Представничког дома доставити мишљење 
предсједавајућем Представничког дома.  
 
Ад. – 3.  
           Поновно разматрање Споразума о измјени  и приступању  
              Централноевропском  споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА 2006) 
 

 
 У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Слободан Пухалац, Саво 
Марјанац, Славко Јовичић, Јозо Крижановић, Хаџи Јован Митровић, Сњежана 
Рајилић, Шемсудин Мехмедовић, Осман Топчагић и Самра Сулејмановић. 
 
Јерко Иванковић Лијановић истакао је да о Споразуму ЦЕФТА постоји јасна 
слика и да његову ратификацију треба подржати, али се не може ослонити на 
Савјет министара БиХ да ће он Споразум спроводити досљедно у интересу бх. 
пољопривреде. Радне група за пољопривреду утврдила је текст Закона о 
спровођењу Споразума ЦЕФТА (подијељен пред састанак члановима Радне групе) 
и предложиће да га Комисија  разматра, а затим  достави Представничком дому  
на разматрање по хитном поступку, на основу члана 127. Пословника 
Представничког дома.  
Саво Марјанац истакао је да Споразум ЦЕФТА треба посматрати са аспекта 
цјелокупне привреде и остале индустрије, а заштиту домаће производње и 
потрошача треба регулисати унутрашњим прописима у виду контрола, 
подстицајних мјера  те њиховим уједначавањем на територији БиХ. 
Славко Јовичић предложио је да Комисија да мишљење Дому за давање 
сагласности  за ратификацију ЦЕФТА-е на наредној сједници Представничког 
дома, а да се након ратификације уложе максимални напори изналажењем 
најбољих рјешења за Босну и Херцеговину ступањем на снагу Споразума. 
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 Јозо Крижановић истакао је да је Радна група за пољопривреду  хтјела на 
одређени начин да осигура инструменте за примјену члана 23. бис Споразума.  
Хаџи Јован Митровић је подржао доношење инструмената за осигурање 
примјене Споразума  ЦЕФТА послије његове ратификације. 
Мехмед Суљкановић подржао  је предлагање закона о примјени  ЦЕФТА-е. 
Шемсудин Мехмедовић имао је примједбу на назив Закона, али је подржао 
његово предлагање Представничком дому. 
Сњежана Рајилић сматра да то не би требало да буде у форми закона о примјени, 
него у форми одлуке извршног органа. 
Слободан Пухалац навео је хронолошким редом сусрете и одржане састанке 
приликом израде Споразума ЦЕФТА. Према Бечкој конвенцији о уговорном праву, 
уговори се морају извршавати. Сваки уговор који је на снази је обавезујући за 
уговорне стране и мора бити извршаван у доброј вјери.  
Савјет министара БиХ је данас на сједници, у оквиру 30. тачке дневног реда, 
разматрао закључке са 7. и 8. сједнице Комисије. Савјет министара је донио и 
Одлуку о успостављању регистра хармонизованих пољопривредних газдинстава, 
да би се знало ко је комерцијални произвођач, ко је полукомерцијални или рурални 
произвођач, затим измјене царинске тарифе, односно ослобађање од царина 
репроматеријала, дијелова опреме за пољопривредну производњу. Споразум 
ЦЕФТА, осим пољоипривреде, обухвата индустрију, интелектуално власништво и 
услуге. Члан 27. бис  односи се на привредну ситуацију земље потписнице, те ако 
се примијете кретања која нису добра, почиње доказивање, коришћење мјера 
заједничких органа, значи предузимање хитних мјера ако се установи поремећај у 
пољопривреди, што се мора доказати. 
Ратификација ЦЕФТА-е не може бити условљена доношењем аката унутрашњег 
законодавства. 
Самра Сулејмановић је на конкретном примјеру објаснила да се у временском 
периоду од максимално три године приликом  примјене члана 23. бис ЦЕФТА-е  
мора ваљаним аргументима доказивати прекомјерни увоз који доводи до 
поремећаја на домаћем тржишту пољопривредних производа. За робу коју не 
производимо нема поремећаја увоза. Дала је техничка појашњења ЦЕФТА-е и  
рекла да је на основу  члана 27. Закона о поступку закључивања и извршавања 
међународних уговора („Службени гласник БиХ“, број 29/00) Савјет министара БиХ 
надлежан за спровођење  међународних уговора.  
Савјет министара БиХ стара се о извршавању међународних уговора преко 
надлежних институција и ентитета, и  ЦЕФТА је ступила на снагу прије четири 
године потписивањем билатералних споразума. 
У преговорима ЦЕФТА-е није се преговарало о концесијама.  У заједничкој изјави 
премијера, 6. априла 2006. у Букурешту, речено је да се преносе билатералне 
концесије које су земље у својим белатералним уговорима договориле, а да се у 
одредбама предвиђа нови рок са додатним концесијама у пољопривредним 
производима.  
Осман Топчагић указао је на аспект међународних обавеза БиХ  у контексту 
европских интеграција. Проблем су контрола увоза, цертификати за извоз, због 
чега произвођачи трпе штету. 
 
Уз одређене констатације учесника дискусије на одредбе Предлога закона о 
примјени ЦЕФТА-е и Споразума, преовладало је мишљење да се Закон о примјени 
разматра паралелно са Споразумом.  
Наком опсежне расправе Комисија је: 
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a) једногласно  дала мишљење да су испуњени услови за давање сагласности 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за ратификацију 
Споразума  о измјени и приступању Централноевропском споразума о 
слободној трговини ЦЕФТА 2006, 

б)  са пет гласова „за „ и три гласа „уздржан“ закључила да Предлог закона о  
       примјени Споразума  о измјени и приступању Централноевропском 
       споразума о слободној трговини  упути на разматрање Представничком 
       дому по хитном поступку, на основу члана 127. Пословника. 
 

       Ад. – 4.  
                  Текућа питања 
 
  По овој тачки дневног реда није било расправе. 

       
 
 
Сједница је завршена у 15.30 часова. 
 
 
Секретар Комисије                                                                              Предсједавајућа Комисије  
 Емира Чешљар                                                                                       Сњежана Рајилић 
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